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HONOURING
OUTSTANDING 			 
ACHIEVEMENTS 
表揚卓越成就

02
人才薈萃
Human Assets

Academic excellence and all-round achievement were on full display 
within the PolyU community in 2011/12. 

二零一一至一二年度，理大群體全力追求在學術及其他各方面的卓越 
成就。 
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HONORARY DEGREES

PolyU conferred Honorary Doctorates on five distinguished figures at 
the University’s Seventeenth Congregation on 29 October 2011. The 
recipients were (above photo, from second from right) :

Mr Victor Lo Chung-wing, former Council Chairman of PolyU, Chairman 
and Chief Executive of Gold Peak Industries (Holdings) Limited, 
Chairman of the Board of Directors of Hotel ICON Limited and Hong 
Kong Design Centre. He received the Honorary Degree of Doctor of 
Design. 

Prof. John F. Nash, Jr, Nobel Prize winner in Economic Sciences, 
Senior Research Mathematician at Princeton University, and one 
of the foremost mathematical researchers and theorists of the 20th 
century. The Honorary Degree of Doctor of Science was conferred on  
Prof. Nash.

Mr Ng Wing-hong, one of the first alumni of the Government Trade 
School, the earliest predecessor of PolyU, and a loyal supporter. The 
Honorary Degree of Doctor of Engineering was awarded to Mr Ng.

Prof. Henry T. Yang, Chancellor and Professor of Mechanical 
Engineering at the University of California, Santa Barbara, and an 
eminent scholar in aerospace engineering. He received the Honorary 
Degree of Doctor of Engineering.

Prof. Yang Wei, President of Zhejiang University, member of the Chinese 
Academy of Sciences, and an important contributor to the field of 
fracture mechanics. The Honorary Degree of Doctor of Engineering 
was conferred on Prof. Yang.

The Congregation was presided over by PolyU Council Chairman 
Ms Marjorie Yang and President Prof. Timothy W. Tong.

UNIVERSITY FELLOWSHIPS

PolyU conferred the honorary title of University Fellow on six leading 
members of the community on 5 January 2012 in recognition of their 
significant contributions. They were: 

Dr Simon Kwok Siu-ming (above photo, first from right), Chairman and 
Chief Executive Officer of Sa Sa International Holdings Limited and 
a life member of The Hong Kong Polytechnic University Development 
Foundation. 

Dr Aron Harilela (second from right), Director of Harilela Hotels Ltd. The 
Harilela family has supported the establishment of a scholarship in the 
School of Hotel and Tourism Management. 

Miss Cally Kwong Mei-wan (third from right), Managing Director of 
Cally K Jewellery Limited, and Charity Dinner chairman for various 
PolyU fund-raising events.

Ir Mak Chai Kwong (first from left), former Permanent Secretary for 
Development (Works) and Chairman of the Advisory Committee for 
the Department of Civil and Structural Engineering at PolyU from 2008  
to 2011. 

Mr Edwin Leong Siu-hung (second from left), Executive Chairman 
and Founder of Tai Hung Fai Enterprise Company Limited, and 
supporter of the PolyU-Henry G Leong Mobile Integrative Health Centre, 
which provides free checks and monitoring for elderly people in need.

Mr So Chung-ping (third from left), Chairman of the Executive Committee 
of Tsimshatsui Kaifong Welfare Association and a community leader 
committed to education and the elderly. 

榮譽學位

理大於二零一一年十月二十九日舉行第十七屆

畢業典禮，頒授榮譽博士學位予五位傑出人

士。他們是﹙上圖右二起﹚：

羅仲榮先生—理大前任校董會主席、金山工

業﹙集團﹚有限公司主席兼總裁、理大唯港

薈 酒 店 董 事 局 主 席 及 香 港 設 計 中 心 董 事

會主席。他獲頒授榮譽設計學博士學位。

約翰 ‧ 納殊教授 — 諾貝爾經濟學獎得主、

普林斯頓大學資深研究數學家，被譽為二十

世紀其中一位最傑出的數學家。他獲頒授

榮譽理學博士學位。

伍永康先生—理大最早的前身香港官立高級

工業學院第一屆畢業生，是一位忠誠的校

友。他獲頒授榮譽工程學博士學位。

楊祖佑教授—美國加州大學聖塔芭芭拉分校

校長兼機械工程學系教授、也是在航天工程

方面有傑出成就的學者。他獲頒授榮譽工程

學博士學位。

楊 衛 教 授 — 浙 江 大 學 校 長 、 中 國 科 學 院

院士，在斷裂力學研究方面貢獻良多。他獲

頒授榮譽工程學博士學位。

典禮由理大校董會主席楊敏德女士與校長

唐偉章教授主持。

大學院士

理大於二零一二年一月五日頒授大學院士 

榮銜予六位傑出人士，以表揚他們的貢獻。

他們是：

郭少明博士﹙上圖，右一﹚— 莎莎國際控股

有限公司主席及行政總裁，也是香港理工大

學發展基金永遠會員。

夏雅朗博士﹙右二﹚— 夏利里拉酒店有限公

司董事，夏利里拉家族曾支持理大酒店及旅

遊業管理學院設立獎學金。

鄺美雲小姐﹙右三﹚— 鄺美雲珠寶有限公司

董事總經理，曾為理大籌款活動擔任慈善晚

宴主席。

麥齊光工程師﹙左一﹚—前任發展局常任秘書

長﹙工務﹚，於二零零八至二零一一年出任理

大土木及結構工程學系顧問委員會主席。

梁紹鴻先生﹙左二﹚—大鴻輝興業有限公司執

行主席及創辦人，支持成立「理大－梁顯利流

動綜合保健中心」，為有需要的長者提供免費

身體檢查服務。

蘇仲平先生﹙左三﹚— 尖沙咀街坊福利會理

事長及社區領袖，對教育及長者服務尤其關

注。



校長特設卓越表現/成就獎 

本校於二零一一年十一月二十五日頒授校長

特設卓越表現/成就獎予表現優秀的教學及非

教學員工。 

PRESIDENT’S AWARDS FOR EXCELLENT
PERFORMANCE/ACHIEVEMENT

The endeavour of outstanding academic and non-academic staff 
members was recognized at the President’s Awards for Excellent 
Performance/Achievement on 25 November 2011. 

Teaching (Individual) 教學 ﹙個人獎項﹚

Dr Henry Chan 陳峻斌博士
Associate Professor
Department of Computing 
電子計算學系副教授

Dr Chan believes that a good teacher should be Thoughtful, 
Enthusiastic, All-rounded, Creative and Helpful (TEACH). He is 
dedicated to nurturing students and realizing their potential and 
practical dreams. One  example is student Lau Hiu-fung. Despite 
suffering from Duchenne Muscular Dystrophy since the age of 
eight, Hiu-fung graduated with first-class honours in 2009 under 
the supervision of Dr Chan. Following nominations by Dr Chan, 
Hiu-fung was also named one of Hong Kong’s “Ten Outstanding 
Young Persons” in 2010 and received the PolyU Outstanding 
Alumni Award in 2011.

陳峻斌博士認為一位好老師應該關顧學生、對教學充滿熱誠、涉獵

廣泛、具備創意和樂於助人。因此，陳博士全心全意培育學生，協

助他們發揮潛能，實現夢想。其中一個例子是劉曉鋒同學。儘管自

八歲開始身患「杜興氏肌肉營養不良症」，曉鋒繼續專注學業，並在

陳博士的指導下於二零零九年以一級榮譽的優異成績畢業。陳博士更

提名曉鋒獲選「二零一零年十大傑出青年」及「二零一一年傑出理

大校友」。

Prof. Iris F. F. Benzie
Associate Head and Chair Professor 
Department of Health Technology and Informatics 
醫療科技及資訊學系副系主任兼講座教授

Prof. Benzie’s teaching philosophy centres around student engagement 
and responsibility, developing a culture of mutual respect and trust, 
and establishing common goals that are ambitious but attainable. 
She is committed to promoting students’ confidence to support their 
development as responsible members of society and future leaders 
of their profession and the community. Her teaching methods are 
innovative, stimulating, and well received by students.

Iris F. F. Benzie 教授著重學生的參與和培育他們的責任感，與他們建

立互相尊重和互信的文化，訂立遠大而可行的共同目標。她致力提

升學生的自信，希望他們成為負責任的公民，並成為其專業和社會

的未來領袖。她的教學方法富有創意、具啟發性，深受學生愛戴。

Prof. Chen Xiaojun 陳小君教授
Associate Head and Professor
Department of Applied Mathematics
應用數學系副系主任兼教授

Prof. Chen has made outstanding contributions to both the theory and 
algorithms for solving nonsmooth, nonconvex optimization problems, 
stochastic equilibrium problems, and nonlinear equations, with many 
important applications in engineering and economics. Since 2008, 
she has won General Research Fund grants for four consecutive years. 
Her excellent research achievements have earned wide recognition. 

陳小君教授在解決非光滑、非凸優化問題、隨機平衡問題和非線

性方程等提出了重要的理論和算法，並成功應用於工程學和經濟學

上。她自二零零八年起連續四年獲得優配研究金的資助。憑著出色

的研究成果，陳教授贏得廣泛認同。

Dr Su Zhongqing 蘇眾慶博士
Assistant Professor
Department of Mechanical Engineering
機械工程學系助理教授

Dr Su’s major research interests include structural health monitoring, 
smart materials and structures. Over the past few years, Dr Su has 
secured more than HK$5 million funding as a principal investigator. 
He has published over 100 scholarly papers, including some 60 in top 
journals, and authored two books and four book chapters, along with 
three edited conference proceedings. 

蘇眾慶博士專注於結構健康監測、智能物料和結構的研究。過去數年，

以蘇博士為首席研究員的項目，成功獲得逾五百萬港元的研究撥款

資助。他發表的學術文章逾百篇，其中六十多篇刊登在頂尖學術 

期刊，又出版過兩本著作、四篇專書論文，以及為三本國際學術會

議論文集擔任編輯。

Research and Scholarly Activities (Individual) 研究及學術活動﹙個人獎項﹚
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Staff 職員

*	Refers to full-time staff funded by the UGC, with 106 teaching staff joining 
PolyU and 103 leaving during the year. The above does not include 841 staff 
members funded by other sources.

	 指教資會撥款資助聘用的全職教職員人數，其中有106 位教學人員於年內 

入職，另103 位教員離職。以上數字不包括以其他經費聘用的 841名員工。

Teaching staff 教學人員

Administrative staff 高級行政人員

General grade and ancillary staff 一般職級和輔助員工

Total 總計

Average turnover rate of teaching staff 教員平均轉職率

1,142

235

1,727

3,104

9.02%

Staff numbers (as of 30 June 2012)*
教職員人數 (截至二零一二年六月三十日)

Staff numbers (as of 30 June 2012)*
教職員人數﹙截至二零一二年六月三十日﹚



教職員長期服務獎 

本校於二零一二年一月二十日舉行一年一度的長期服務員工頒獎典

禮，表揚二百八十六位忠心為理大服務的教職員。當中包括二十位

服務達三十五年的教職員，另有三十二位服務滿三十年、四十位 

服務滿二十五年、七十九位服務滿二十年及一百一十五位服務滿 

十五年的教職員。

LONG SERVICE AWARDS

A presentation ceremony was held on campus on 20 January 2012 
for a total of 286 staff members in appreciation of their loyal service. 
Among them, 20 had served the University for 35 years, 32 for 30 
years, 40 for 25 years, 79 for 20 years and 115 for 15 years.

Services (Individual) 服務﹙個人獎項﹚

Dr Vincent T.Y. Ng 吳道義博士
Associate Head and Associate Professor
Department of Computing
電子計算學系副系主任兼副教授

Along with teaching and research, Dr Ng encourages his students 
to serve PolyU and the wider community. In line with this outlook,  
Dr Ng and his colleagues launched a departmental community 
service programme to help students acquire professional and life-
long learning experience through serving others. In the past decade, 
more than 40 community service projects have been implemented, 
over 200 PolyU students have participated, and around 2,000 
people have benefited.

除了教學與研究外，吳道義博士鼓勵學生積極服務理大及社會。

吳博士與同事在學系推行社會服務計劃，有助學生從中獲得專業知

識和終生受用的經驗。過去十年，學系開展超過四十項服務計劃，

參與的學生逾二百人，多達二千名社會人士受惠。

Dr Ong Chung-wo, Prof. Helen Chan,  
Mr Matthew Wong, Mr Eugene Ng,  
Dr Wong Yuen-wah, Dr Lam Chi-hang, 
Dr Mak Chee-leung, Dr Lo Veng-cheong
王聰和博士、陳王麗華教授、黃文翰先生、吳宇謙先生、
黃元華博士、林志恒博士、麥熾良博士、羅永祥博士
Department of Applied Physics
應用物理學系

The Community Weather Information Network (Co-WIN) was 
established in 2007 under the leadership of Dr Ong in collaboration 
with the Hong Kong Observatory to provide real-time weather 
information for the public via the internet. In addition to weather data 
sharing, Co-WIN provides a platform for participating schools and 
member institutions to exchange observational experiences and to 
organize related educational activities. 

「社區天氣資訊網絡」由王聰和博士領導，於二零零七年與香港

天文台共同籌建，旨在透過互聯網向公眾提供實時的天氣資訊。除

了氣象數據分享外，該網絡亦為參與的學校和成員院校提供了一個

平台，讓他們交流天氣觀測的經驗，以及組織相關的教育活動。

Services (Team) 服務﹙團隊獎項﹚

The other five awardees, who are also final-year high achievers, 
are: Miss Chau Wing-po, Institute of Textiles and Clothing, Faculty of 
Applied Science and Textiles; Miss Wen Wen, School of Accounting 
and Finance, Faculty of Business; Mr Li Pui-hang, Department of 
Land Surveying and Geo-Informatics, Faculty of Construction and 
Environment; Mr Li Xuesen, Department of Mechanical Engineering, 
Faculty of Engineering; and Mr Choi Ming-chun, Department of 
Rehabilitation Sciences, Faculty of Health and Social Sciences.

其他五位獲頒「卓越學生獎」的同學均為理大全日制課程的畢業班

同學，他們是：應用科學及紡織學院紡織及製衣學系周穎寶、工商

管理學院會計及金融學院聞雯、建設及環境學院土地測量及地理資

訊學系李沛恒、工程學院機械工程學系李學森及醫療及社會科學院

康復治療科學系蔡明浚。

The top award of “Most Outstanding PolyU Student 2011” went to Miss Jennifer Zhang Xinyu, a final-
year student on the BA (Hons) Major in English Studies for the Professions programme in the Faculty of 
Humanities. 

Miss Zhang is a top student, receiving the Department of English Scholarship for Non-local (Chinese 
mainland) Students from 2008/09 to 2011/12 and the Dean’s Certificate of Academic Achievement 
from 2008/09 to 2009/10. In addition to academic excellence, she actively participates in university 
life, serving as Vice Chairperson of PolyU English Club and the Hall Choir. She is determined to 
develop a global outlook and has joined Work and Travel USA and participated in the overseas 
exchange programme, studying at the University of Southampton, UK. Following her graduation, 
she will pursue further studies in Conference Interpretation at Monterey Institute of International 
Studies, USA.

「二零一一年度香港理工大學最卓越學生獎」的得主是人文學院專業英文課程三年級學生張心語。

張同學的學業成績一直名列前茅，由二零零八至零九年度起連續四年獲頒英文系內地學生獎學

金，並由二零零八至零九年度起連續兩年獲頒學術成就院長嘉許狀。除了學業成績優異外， 

張同學亦積極投入大學生活，曾任英文學會副主席及宿舍合唱團副會長。為了擴闊國際視野，

她曾參加美國暑期工作交流計劃，又赴英國南安普敦大學參加交換生計劃。張同學計劃畢業後

到美國蒙特瑞國際研究學院深造，修讀會議傳譯。

H
um

an
 A

ss
et

s

人
才
薈
萃

理
大
年
報

 2
01

1/
12

4342

Po
ly

U
 A

nn
ua

l R
ep

or
t 2

01
1/

12

Students 學生

表揚卓越學生

理大於二零一二年三月八日舉行卓越學生

獎頒獎典禮，表揚品學兼優的全日制本科

學生。理大校長唐偉章教授讚揚學生的表

現：「這獎項是表揚在學業成績、領導才

能、個人品格、參與課外活動及社會服務

等方面均有出色表現的學生。今天在座每

一位得獎的同學都是理大為社會培養人才

的成功例子。」

RECOGNITION FOR HIGH ACHIEVERS

PolyU presented its Outstanding Student Awards to full-time degree 
students who excel in both academic and non-academic pursuits at the 
Outstanding Student Award Presentation Ceremony on 8 March 2012. 
PolyU President Prof. Timothy W. Tong commended the awardees 
for their  performance: “The award is a due recognition of students’ 
academic achievement, leadership ability, personal qualities as well as 
involvement in extra-curricular activities and participation in community 
services. The outstanding students today are shining examples of our 
success in nurturing talents for our society.”
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Hong Kong Inter-collegiate
Debate Competition – Champion

After a series of exciting matches, PolyU Student Debate Team won the Championship of the 
2012 Hong Kong Inter-collegiate Debate Competition co-organized by RTHK and Hong Kong 
Federation of Students. Team captain Mr Tang Ho-lap also won The Best Debater Award for his 
outstanding performance. 

Social Enterprise Challenge – Champion

Two student teams from PolyU’s School of Design shared the championship of the 2011 Hong 
Kong Social Enterprise Challenge, outsmarting 180 teams from 22 local institutions. The project 
“Woof”, led by Miss Anita Lam, aims at awakening people’s empathy towards animals by using 
dog hair fibres to make fashion items and accessories. The project “Oops!”, led by Miss Joyce 
Chu,  enables surplus and wasted building materials from the interior design industry to be used 
by visual arts students in secondary schools for creative purposes.

TECHNOLOGY WIZARDS

PolyU students Miss Chong Chui-yi, Institute of Textiles and Clothing, Miss Fung Sin-yu, 
Department of Industrial and Systems Engineering, Mr Leung Cheuk-ho and Mr Tsang Tsz-
wai, Department of Rehabilitation Sciences, received prestigious Innovation and Technology 
Scholarship Awards at a presentation event on 19 April 2012. The awards, organized by the 
Hong Kong Federation of Youth Groups, will enable the students to participate in programmes 
such as overseas attachments and mentorships to broaden their outlook and inspire further 
interest in science and technology as a career.

大專盃男、女子團體總冠軍

恭賀理大運動員於香港大專體育協會舉辦

的二零一一至一二年度大專盃賽事中，勇

奪 男 子 團 體 總 冠 軍 及 女 子 團 體 總 冠 軍 。 

理大健兒在三十二項賽事中，贏得二十六

項獎牌﹙十三金、五銀、二銅及六鐵﹚。

Inter-Universities Sports CompetitionS – 
Men’s and Women’s Overall Champion

Congratulations to all PolyU student-athletes on winning the Overall Championship in both Men’s 
and Women’s categories at the Inter-Universities Sports Competitions organized by the University 
Sports Federation of Hong Kong in 2011/12. The university sports teams won 26 awards
  (13 gold, five silver, two bronze and six iron) from 32 events. 

大專辯論賽冠軍

經過連場激辯，理大辯論隊於香港電台與

香港專上學生聯會合辦的二零一二大專辯

論賽勇奪冠軍寶座。隊長鄧可立更憑出色

表現榮膺「最佳辯論員」。

社企創新比賽冠軍

理大設計學院的兩支學生隊伍於二零一一年

香 港 社 會 企 業 挑 戰 賽 中 奪 得 雙 冠 軍 ， 擊

敗 了 一 百 八 十 支 來 自 二 十 二 所 本 地 院 校

的隊伍。獲獎項目Woof 的組長是林敏兒，

採用狗毛纖維製作時裝及配飾，藉此喚醒

人們對動物的同情心；而項目Oops! 的組

長是朱英姿，將室內設計所剩餘的建材和

建築廢物供中學視覺藝術科的學生作創作 

用途。

科技精英

理大學生於二零一二年四月十九日的典禮上

獲頒創新科技獎學金，包括紡織及製衣學系

莊翠怡、工業及系統工程學系馮羨魚、康復

治療科學系梁卓豪及曾子威。獎學金計劃

由香港青年協會主辦，資助學生參與不同

項目，包括海外交流及導師計劃等，以擴

闊他們的視野，提升對科學及科技的興趣

並以此發展事業。



Contributing to University development

PolyU dedicates significant resources and makes tremendous efforts to strengthen 
relationships with alumni, both locally and overseas. 

In Hong Kong, The Federation of PolyU Alumni Associations plays a vital role in fostering 
links between its nearly 40 member alumni associations and PolyU. In late 2011, the 
Federation’s new Board of Directors came into office for its two-year term. The Federation’s 
Board is chaired by Ir Prof. Johnny Fan, a veteran alumni leader and member of the University 
Council, and comprises 20 members representing alumni associations of various disciplines.

To better understand the needs of young alumni and to encourage their active participation 
in activities, the Federation set up a Young Alumni Sub-Committee in March 2012. During the 
year, preparatory work was also undertaken for an Outstanding PolyU Alumni Association 
to gather together leading alumni talents in order to contribute to the future development of 
PolyU. A working group was formed in August 2011, with the Association and first Board of 
Directors to be officially inaugurated in Spring 2013. 

In celebration of PolyU’s 75th Anniversary,  activities were organized for alumni in Hong 
Kong, the Chinese mainland and overseas. The first half of 2012 saw the University and 
Federation of PolyU Alumni Associations jointly organize the Annual Alumni Reunion, a 
nostalgic dinner party with the theme “Yesterday Once More”, and  the Quarterly Gathering 
with Star Speakers series of talks.

With support from PolyU’s partner institutions in the mainland, anniversary dinners were 
successfully held in Beijing, Hangzhou and Xi’an (More on p.16). In addition, the year 
marked the 15th and 10th anniversaries of PolyU’s collaborations with Zhejiang University 
and Xi’an Jiaotong University respectively. Over 800 alumni, friends and supporters in the 
mainland joined the celebrations, providing an invaluable opportunity to strengthen links 
and keep alumni in the mainland abreast of the University’s development and achievements. 

Overseas reunions organized by alumni chapters in Singapore, Australia, Canada, USA and 
UK, also received a great response. 

為大學發展作出貢獻

理大一直投放資源及致力加强與本地和海外

校友的聯繫。

在 香 港 ， 理 大 校 友 會 聯 會 在 加 強 其 轄 下 

約四十個校友組織與大學的聯繫方面，擔

當著重要的角色。新一屆聯會理事會已於 

二零一一年底上任，由資深校友領袖兼理大

校董樊紹基教授、工程師出任會長，成員包

括二十位來自不同學系的校友會代表。

為進一步了解年青校友的需要，並鼓勵他們

積極參與各項校友活動，聯會於二零一二年

三月成立青年校友委員會。年內亦籌組成立 

「傑出理大校友協會」，以凝聚他們的專長

及經驗，協助推動理大的未來發展。有關籌

備委員會已於二零一一年八月組成，預期於 

二零一三年春季正式成立協會及舉行首屆理

事會就職典禮。

為慶祝建校七十五周年，理大於香港、中國內

地及海外舉辦了多項校友活動。二零一二年

上半年，本校與校友會聯會合辦「我們的流

金歲月懷舊派對」及「每季樂相聚 : 星級講者 

系列」活動。

在國內辦學夥伴的支持下，本校亦於北京、

杭州及西安舉行校慶晚宴﹙詳見第16頁﹚。 

今年亦慶祝理大與浙江大學合作辦學十五周

年，以及與西安交通大學合作辦學十周年。超

過八百名校友、學員及友好出席慶祝活動，不

但加強了與內地校友的聯繫，更讓他們了解理

大的最新發展及成就。

此外，設於新加坡、澳洲、加拿大、美國

和英國的理大海外員生會，亦舉辦多項校友 

活動及聚會。

其他運動佳績

二十三名理大學生獲選代表中國香港參與 

二零一一年在深圳舉行的第二十六屆世界大

學生運動會，取得三面銅牌，並打破田徑項

目男子四乘一百米接力香港紀錄。

理 大 羽 毛 球 隊 於 二 零 一 一 年 七 月 參 加 在 

昆 明 舉 行 的 全 國 大 學 生 羽 毛 球 錦 標 賽 ， 

勇奪男子團體冠軍及女子團體亞軍。

理大男女子劍擊隊於二零一一年十一月參加

在廣州舉行的全國大學生劍擊錦標賽，勇奪

兩金一銀七銅獎項。

理大田徑隊黎振浩獲香港大專體育協會頒發

二零一一年度全年最佳男子運動員殊榮。

十名理大學生榮膺大專最有價值運動員，包括：

周家駒﹙籃球﹚、趙恩澤﹙劍擊﹚、陳倩茵 
 ﹙劍擊﹚、何偉傑﹙手球﹚、蕭潔玲﹙足球﹚、 

馮傲朗﹙壁球﹚、何雁詩﹙活木球﹚、雷海亮 
 ﹙跆拳道﹚、譚清霞﹙跆拳道﹚、林綺婷 
 ﹙排球﹚。

OTHER SPORTS ACHIEVEMENTS

A total of 23 PolyU students were selected to represent Hong Kong, 
China, in the 26th Shenzhen Summer Universiade 2011. The team 
captured three bronze medals and set a new Hong Kong record in the 
men’s 4x100m relay. 

The PolyU badminton team participated in the All China University 
Badminton Championship in Kunming in July 2011, capturing the men’s 
overall champion title and women’s overall first runner-up.

PolyU fencing team participated in the All China University Fencing 
Championship in Guangzhou in November 2011, gaining two gold, 
one silver and seven bronze medals. 

Mr Lai Chun Ho, PolyU athletics team member, received the University 
Sports Federation of Hong Kong Sportsman of the Year 2011 award.

Ten student-athletes received Most Valuable Player awards: Chow 
Ka-kui (basketball), Anka Chiu Yan-chat (fencing), Chan Sin-yan 
(fencing), Ho Wai-kit (handball), Hsiao Kit-ling (soccer), Fung Ngo-
long (squash), Stephanie Ho (woodball), Lui Hoi-leong (taekwondo), 
Tam Ching-har (taewondo), and Lam Yee-ting (volleyball).
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Alumni 校友

Staff numbers (as of 30 June 2012)*
教職員人數 (截至二零一二年六月三十日)
Special admission schemes and entry scholarships
特別收生計劃及入學獎學金 2011/12

Student numbers 
學生人數 2011/12

JUPAS Sub-system for School Principal’s Nominations 
校長推薦計劃
Non-academic Achievements Self-recommendation Scheme 
非學術成績自薦計劃
Outstanding Sportsmen Recommendation Scheme 
傑出運動員推薦計劃

Total 總計	

Entry Academic Scholarships 
入學學術獎學金

Entry Non-academic Scholarships  

入學非學術獎學金

Total 總計	

33

1,154

81

1,268

                 132
 (Hong Kong 香港 : 74  

             Chinese mainland 中國內地 : 36   
 Overseas countries/regions 海外國家/地區 : 22

 			     19

151

Student intake through special admission schemes 
經特別收生計劃收生人數

Level of study 
修課程度

No. of full-time undergraduate students awarded entry scholarships 
獲頒入學獎學金全曰制本科學生人數

Sub-degree 

非學位
Bachelor’s Degree 

學士學位
Taught Postgraduate 

授課式深造
Research Postgraduate 

研究式深造

Sub-total 小計

Total 總計	

Self-financed
自資

-

1,342

1,904

354

3,600

Self-financed
自資

-

4,124

6,521

296

10,941

29,252
14,711

14,541

Govt-funded
政府資助

3,331

10,139

11

587

14,068

Govt-funded
政府資助

621

-

12

10

643

(Government-funded 政府資助 )          

(Self-financed 自負盈虧 )     

Full-time 全日制 Part-time 兼讀制

)

人
才

薈
萃
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